



Kontakt

CENTER FOR DOCTORAL STUDIES

[cgs@zhv.rwth-aachen.de](mailto:cds@zhv.rwth-aachen.de)

Weitere Informationen und Kontaktinfos unter:

www.rwth-aachen.de/cds

Impressum

Fotos: Thilo Vogel | www.lichtographie.de

Contact

CENTER FOR DOCTORAL STUDIES

cgs@zhv.rwth-aachen.de

Further information and contact details on our webpage:

www.rwth-aachen.de/cds

Publishing Information

Pictures: Thilo Vogel | www.lichtographie.de



Thinking the Future
Zukunft denken

Thinking the Future
Zukunft denken



Center for Doctoral Studies

Kompetenz für Promovierende
Expertise for doctoral candidates

RWTHAACHEN
UNIVERSITY

Center for Doctoral Studies

Das CENTER FOR DOCTORAL STUDIES (CDS) ist die zentrale Stelle für die Zusatzqualifizierung der Promovierenden der RWTH Aachen. Es unterstützt sie dabei, sich für ihr Promotionsvorhaben und für ihre weitere Karriere innerhalb und außerhalb der Wissenschaft bestens zu qualifizieren und sich persönlich weiter zu entwickeln.

Seminarangebot

Das CDS bietet den Promovierenden ein vielfältiges Veranstaltungsprogramm zum Erwerb von Professional Skills, die neben der exzellenten fachlichen Kompetenz eine hohe Bedeutung haben. Außerdem hat das CDS die Aufgabe, zusätzliche wissenschafts- und forschungsnahe Themen für die Promovierenden zu erschließen. Diese sind:

- Responsible Research and Innovation
- Wissenschaftliche Integrität
- Forschungsdatenmanagement
- Interdisziplinarität
- Lehrkompetenz

Promotionssupplement

Als Nachweis über alle während der Promotionsphase erbrachten Leistungen erstellt das CDS das so genannte Promotionssupplement, das den Promovierenden zusätzlich zu ihrer Doktorurkunde ausgehändigt wird.

Karriereberatung

Das CDS bietet Promovierenden eine Beratung für ihren nächsten Karriereschritt an.

Forum für Doktorandinnen

Das Forum für Doktorandinnen ist ein informelles Netzwerk für junge Wissenschaftlerinnen an der RWTH. Das CDS unterstützt das Forum durch

- Seminare & Workshops,
- Informationen für Doktorandinnen.

Mailingliste

Es besteht die Möglichkeit sich in die Mailingliste eintragen zu lassen, um Informationen für Promovierende zu erhalten.

Center for Doctoral Studies

The Center for Doctoral Studies (CDS) offers continuing education and transferable skills training opportunities for doctoral candidates at RWTH Aachen University. The CDS provides them with additional qualifications that will well prepare them for their doctoral project and their career in science, business or industry while also benefiting their own personal development.

Seminar Offerings

The CDS offers events and courses for doctoral candidates that help them develop a broad range of professional skills to complement their subject-specific education. Furthermore, the CDS addresses important topics surrounding science and research, including:

- Responsible Research and Innovation
- Scientific Integrity
- Research Data Management
- Interdisciplinarity
- Teaching Competence

Doctorate Supplement

The so-called Doctorate Supplement, which is issued by the CDS, documents the doctoral candidate's portfolio of achievements, qualifications and experience acquired during doctoral studies. It will be handed out to the candidate in addition to the doctoral degree certificate.

Career Advice

The CDS provides doctoral candidates with advice on their next career step.

Forum for Female Doctoral Candidates

The Forum for Female Doctoral Candidates is an informal network of young women researchers at RWTH Aachen University. The CDS supports the Forum through

- Seminars & workshops,
- information for female doctoral candidates.

Mailinglist

Doctoral candidates have the opportunity to subscribe to a dedicated mailing list providing them with relevant information.
